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Folketingets Miljøudvalg
Christiansborg
1240 København K

J.nr. 001-09336

Den 28. juni 2013

Folketingets Miljøudvalg har i brev af 10. juni stillet følgende spørgsmål nr. 395
(alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Clausen
(EL).

Spørgsmål nr. 395 (alm. del)
Ministeren bedes redegøre for, om der gribes ind overfor bentazon, når den nyeste 
VAP rapport endnu engang slår fast, at bentazon kan udvaskes til grundvandet 
over grænseværdien på to af markerne (Silstrup og Fårdrup).

Svar

Som følge af Miljøstyrelsens rapport ”Bentazon – Anvendelse, regulering og fund i 
danske moniteringsundersøgelser” den 22. marts 2013, hvor samtlige resultater 
for bentazon i VAP er gennemgået,gribes der ind overfor anvendelsen af bentazon i 
kløver til frøproduktion, fordi der her må anvendes en højere dosering end for de 
øvrige godkendte anvendelser, og fordi denne anvendelse endnu ikke er testet i 
VAP.

Der gribes ikke yderligere ind overfor bentazon som følge af den seneste VAP-
rapport. De nævnte overskridelser af grænseværdien er tilbage fra 2003 og 2005. 
De efterfølgende år frem til og med de nyeste resultater fra den seneste VAP 
rapport for 2012 har der ikke været overskridelser af grænseværdien i 
grundvandsprøverne.

Pia Olsen Dyhr / Claus Torp

Miljøudvalget 2012-13
MIU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 395
Offentligt


